

ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်

သူရ တင်ပြသည်



လူထုဂျာနယ် အမှတ် ၂၃၊ နှာ-၁၇။

(၁)

လူတစ်ယောက်သည် အခြင်းအရာတိုင်းကို မသိနိုင်ချေ။ သို့သော်ငြားလည်း အခြင်းအရာတိုင်းသည် လူတစ်ယောက်စီကို သက်ဆိုင်နေစေလေသည်။ သည်ကမ္ဘာမြေပြင် ဝေဟင်၏မည်သည့်ဒေသကြားထဲက မည်မျှသေးငယ်ကြီးမားသည့်အဖြစ် အပျက်မျိုးမဆို လူတိုင်းအား မသက်ဆိုင်စေသည်ဟူ၍ ရှိပင် မရှိ။ ထို့ကြောင့် လူတို့သည် လောကခြင်းရာများကို ကြံအပ်သည်။ အထူးသဖြင့် လူတိုင်းသည် မိမိတို့အား အနီးစပ်ဆုံး သက်ဆိုင်စေလျက်ရှိသော အခြင်းအရာများကို ကြံအပ်သည်။ သံသယရှိဖွယ် မလိုပေ။ ဤအခြေအနေသို့ ရောက်ရှိအောင် မျက်မှောက်ခေတ်က ပြဿနာရှင်များကို အသီးသီး မိမိတို့ဆိုင်ရာနိုင်ရာ ကြံစည်ထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်းအားဖြင့် သည်လူလောကကြီးသည် သည်အခြေအနေမျှလောက်ထိအောင် တိုးတက်လာခြင်း ဖြစ်ပေသည်။

ယနေ့ ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်ခြင်းရာသည် ဗမာပြည်ထောင်စုသားတိုင်းကို အနီးစပ်ဆုံး သက်ဆိုင်နေစေသည်သာမက ကမ္ဘာလူသားတိုင်းအားလည်း အနီးစပ်ဆုံး သက်ဆိုင်စေလျက် ရှိနေလေသည်။ မည်ကဲ့သို့ မည်မျှလောက်ထိအောင် နီးစပ်စွာ သက်ဆိုင်စေလျက် ရှိနေသည်ကို ရှင်းလင်းကြည့်ကြပါစို့။



ဤသို့ တွေးတောကြံဆ ရှင်းလင်းရာ၌ အခြင်းအရာတိုင်းတွင် ပါဝင်နေသော ကွင်းဆက်များ မပျောက်သွားမပြုတ်သွားစေရန် သတိမူကြရပေလိမ့်မည်။ မနာလိုမှန်းထားသည့်သဘောအင်္ဂါလက္ခဏာများ မပါဝင်စေဘဲ အဂတိလိုက်စားမှု မပြုကြဘဲ အဖြစ်မှန်၏ကွင်းဆက်များကို မမြင်ချင်ယောင် မပြုကြဘဲ စေတနာသန့်သန့်နှင့် ဝေဖန်ဆွေးနွေးရမည်ကိုလည်း မမေ့ မလျော့အပ်ပေ။ လူသားတို့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုကြပါစို့။

(၂)

ယနေ့ လိပ်၊ ကန်၊ သစ်တို့၏ အဓိကလုပ်ငန်းမှာ စစ်စခန်းများ ရှာဖွေတည်ဆောက်ရေးသာ ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးကို ပျက်ပြားအောင် ဖျက်ဆီးပြီး စစ်မီးတောက်ကြီးကို ညှိထွန်းထားနိုင်မှသာ သူတို့၏ ရင်းနှီးငွေဒေါ်လာ၊ ပေါင်၊ စတာလင်များသည် အဆပေါင်းများစွာ မြတ်စွန်းနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းကို အရင်းရှင်သဘောတရားက အရင်းရှင် လိပ်၊ ကန်၊ သစ်တို့အား သိမှုပေးထားပေသည်။

ကိုရီးယားစစ်ကို ဖြစ်ပွားစေခြင်းအားဖြင့် အမေရိကန်အရင်းရှင်တို့တွင် မည်မျှလောက်ထိအောင် အကျိုးဖြစ်ထွန်း မြတ်စွန်းလာခဲ့သည်ကို ဒေါ်လာကုမ္ပဏီများ၏ ရှင်းတမ်းများကို ကြည့်၍လည်းကောင်း၊ အစုရှယ်ယာဈေးများ ခုန်တက်လာသည်ကို ထောက်ခံ၍လည်းကောင်း၊ အထက်ပါ ဖော်ပြချက်ကို အတည်ပြုနိုင်ပေသည်။

လိပ်၊ ကန်၊ သစ်တို့က ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေး ကွန်ဂရက်၏ မူကို ယနေ့လက်ခံလျှင် ယနေ့ပင်လျှင် သူတို့၏ စစ်အဖျက်သေနတ်ကိရိယာများ ပြုလုပ်ရာ စက်ရုံကြီးများလည်း မီးခိုးတိတ်သွားရပေလိမ့်မည်။ အမြတ်ကိုသာ အဓိကထားသော အရင်းရှင်တို့၏ စက်ရုံများတွင် အလုပ်လက်မဲ့ပြဿနာသည် အဟုန်ပြင်းထန်စွာ ပေါက်ကွဲပေါ်ထွက်လာရမည်။ သည်အချိန်သည်ပင်လျှင် အရင်းရှင်လောကကြီး၏ နောက်ပိတ်ဆုံး အသက်ရှူခြင်းပြုသည့်အချိန်ဟူ၍ နားလည်ထားလိုက်နိုင်ပေသည်။



ထို့ကြောင့် အရင်းရှင်တို့သည် သူတို့၏ အသက်ဆက်ရေးအတွက် မရှောင်မလွဲသာ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးကို ပျက်ပြားအောင် ဖျက်ဆီးနေရမည်သာ။ ကမ္ဘာ့မြေပြင် တဝှမ်းလုံးကို အဖျက်ဖျက်စေ၊ အမြတ်မျက်စေတို့ဖြင့် ကြည့်ရှုပြီး အရင်းရှင်တို့၏ ရန်သူ အလုပ်သမား၊ လယ်သမားတို့၏ နိုင်ငံတော်များကို စစ်ပြုဖျက်ဆီးပစ်နိုင်ရန်အတွက် မုချမလွဲ စစ်စခန်းများ အနံ့အပြား တည်ဆောက်ရမည်ပင်။

ကျွန်ုပ်တို့က ဘာများ သံသယရှိနေဖို့လိုပီသေးသလဲ? လိပ်ကန်သစ်အရင်းရှင်အစိုးရတို့က တည့်တည့်လင်းလင်းပင် ပြည်သူ့တရုတ်ပြည် ဆိုဗီယက်ရုရှားနှင့်အရှေ့ဥရောပတိုင်းပြည်များ အစရှိသော အလုပ်သမား၊ လယ်သမားတို့၏ နိုင်ငံတော်များကို ဖျက်ဆီးပစ်ရမည်ဟု ကြိုးဝါးလာခဲ့သည်မှာ ကြာမြင့်လှလေပြီ။ ပါးစပ်ဖျား၌သာ ကြိုးဝါးနေခဲ့သည်မဟုတ်။ အတ္တလန်တိတ်စာချုပ်၊ ပစိဖိတ်စာချုပ်၊ ဓနသဟာယစာချုပ်၊ ဂျပန်ငြိမ်းချမ်းရေးစာချုပ် အစရှိသည့် စီမံကိန်းများတို့ဖြင့် မဖုံးမတက် စစ်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ကာ စစ်စခန်းများ အနံ့အပြား တည်ဆောက်နေသည် မဟုတ်ပါလော။

(၃)

ထိုင်း(ယိုးဒယား) ပြည်သူတို့၏ ဘန်ကောက်မြို့တော်ကို ပြည်သူ့တရုတ်ပြည်ကြီး၏ နောက်ကျောဘက်ကို ဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်ခြေမှုန်းနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံစခန်းကြီးအဖြစ်ဖြင့် အမေရိကန်တို့က ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင်ကြီး သိမ်းပိုက်ရရှိနိုင်ခဲ့သည်မှာ ကြာမြင့်လှလေပြီ။ ဘန်ကောက်မြို့တော်ကို ရရှိခြင်းအားဖြင့် ပြည်သူ့တရုတ်ပြည်၏ နောက်ကျောပိုင်းကို ချေမှုန်းဖို့ မည်မျှတာသွားသည်ကို အရင်းရှင်တို့က တွက်ချက်ပြီး ဖြစ်သည်။ သည်စစ်မှုရေးရာ ပထဝီဝင်ကို ဂျပန်ဖက်ဆစ်ဝါဒသမားတို့က လက်တွေ့အသုံးပြုသွားခဲ့လေပြီ။

နည်းနည်းကမျှပင် ညီညွတ်စည်းလုံးမှု မရှိခဲ့သော မန်ချူးမင်းဆက်နှင့်ကိုမင်တန် ချန်ကေရိတ်တို့၏ တရုတ်ပြည်ကြီးကိုပင် တရုတ်ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းစစ်မျက်နှာ တဘက်ထဲမှသာ တက်ရောက်၍ တိုက်ခိုက်ရုံမျှနှင့် အောင်မြင်မှု မရရှိနိုင်ကြောင်းကို အရင်းရှင်နိုင်ငံပေါင်းစုတို့က လွန်ခဲ့သည့် ၁၉၀၀ ပြည့်နှစ် မတိုင်ခင်ကပင် တွေ့ရှိသိမြင်ခဲ့ကြပြီးလေပြီ။ ဤအချက် ဟုတ်မှန်ကြောင်းကို ဂျပန်ဖက်ဆစ်ဘီလူးတို့က ယခုပြီးခဲ့သော တရုတ်ဂျပန်စစ်ကြီးဖြင့် ထောက်ခံနိုင်ခဲ့လေသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့ မေ့မထားအပ်ချေ။



မန်ချူးမင်းဆက်များ အုပ်စိုးစဉ် ၁၉၀၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဗမာဘုရင်များ လက်ထက်ကတည်းကပင် နိုင်ငံရေးပရိယာယ် ကြွယ်ဝသော ဗြိတိသျှကုန်သည်အစိုးရသည် ယခုမှ ကမ္ဘာကသိနေသော (တရုတ်ဗမာ လမ်းမကြီး) လားရှိုး၊ ကွန်မင်းလမ်းမကြီးအကြောင်းနှင့်စစ်ရေးပထဝီဝင်အရ မည်မျှအရေးပါအရာရောက်သည်ကို တွေ့ရှိမြင်သိခဲ့ရပြီး ဖြစ်လေသည်။

ယခုလို အင်မတန် ညီညွတ်စည်းလုံး၍ လူဦးရေသန်းပေါင်း ၄၅၀ ရှိသော မိမိတို့၏မြေကြီးကို မိမိတို့ဘာသာ ခုခံကာ ကွယ်နိုင်စွမ်းရှိသည့် မော်တို၏ပြည်သူ့တရုတ်ပြည်ကြီးကို ချေမှုန်းနိုင်ရေးအတွက် လိပ်၊ ကန်၊ သစ်တို့အဘို့ တရုတ်ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းတလျှောက်လုံးကို ပိတ်ဆို့၍ အတွင်းပိုင်းသို့ ချီတက်နိုင်ဖို့ အရေးကြီးသလို တရုတ်ဗမာ နယ်စပ်သည်လည်း စစ်မြားဦးတည့်ရာအဖြစ် သတ်မှတ်ထားရမည်ပင် မဟုတ်ပါလော။ ထို့ကြောင့်ပင် ဘန်ကောက်မြို့တော်ကို အခြေခံစခန်း ပြုလုပ်နိုင်ဖို့ ဆုမ်ဂရမ်အစိုးရကို အမေရိကန်တို့က ဒေါ်လာနှင့်ပစ်၍ အမိဖမ်းထားခြင်းပင် ဖြစ်တော့သည်။

တရုတ်ဗမာလမ်းမကြီးဖြင့် ပြည်သူ့တရုတ်ပြည်ကြီး၏ နောက်ကျောပိုင်းကို ဝင်တိုးမည်ဆိုပါလျှင် ဘန်ကောက်မြို့တော် ထက် ရန်ကုန်မြို့တော်က ပို၍ အချက်အချာ မကျပါသလောဟု အစွန်းမေးခွန်း ထွက်လာပါလေပြီ။ သည်နေရာတွင် ရန်ကုန် မြို့တော်ကြီးကို အခြေခံစခန်းအဖြစ် ရရှိအောင် လိပ်ကန်သစ်တို့က ကြိုးစားခြင်း ပြု မပြု၊ ပြုခဲ့လျှင် ဗမာပြည်

အစိုးရက မည်ကဲ့သို့ သဘောထားခဲ့ကြသည် စသော အကြောင်းခြင်းရာများမှာ ပြည်ထောင်စုတဝှမ်းလုံး လူတိုင်း ဆွေးနွေးလာခဲ့ကြပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် သည်နေရာတွင် ဘာသာချင့်ချိန်၍ ယူကြရန်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

သို့သော်ငြားလည်း ရန်ကုန်မြို့တော်ကို ရရှိခြင်းအတွက်ကြောင့် အရင်းရှင်များအဖို့ အကျိုးထင်သလောက် မများနိုင်ခြင်းကိုကား ဖော်ထုတ်တင်ပြလိုပါသည်။ ကမ္ဘာ၏စတုတ္ထအကြီးဆုံး လေယာဉ်ယုံကွင်းကြီးမှနေပြီး တစ်ကယ့်ကြီးလေးသော စစ်စက်မှုလက်နက်ကိရိယာကြီးများကို ဝေဟင်ခရီးမှ တင်ဆောင်သွားနိုင်ပါသလော။ အလွန်မဖြစ်နိုင်သော စီမံကိန်းပင်။ သည်အကြောင်းကို အရင်းရှင်စစ်ဝါဒီတို့က မသိ မဟုတ်ကြ။ သိကြသည်ပင်။ ထို့ကြောင့်ပင် နယ်ချဲ့သမားတို့ ဘန်ကောက်မြို့တော်ကို ပို၍ ဓာတ်စာကျခြင်း ဖြစ်သည်။

တကယ့်လေးလံသော စစ်လက်နက်အဖျက်ယန္တရားတို့သည် မြေပြင်ပေါ်ကသာ ရွေ့လျားချီတက်သွားနိုင်လေသည်။ တရပ်ပြည်သူသန်းပေါင်းများစွာတို့ကို သတ်ဖြတ်သုတ်သင်ရမည့်ထိုစစ်လက်နက် ယန္တရားစက်များသည် ဗမာပြည်မ၏ခါးလယ်ပိုင်းကို ကျော်ဖြတ်သွားနိုင်ပါသလော။ ယခုတော်လှန်နေကြသော ဗမာကွန်မြူနစ်များက လက်ပိုက်ကြည့်နေကြမည်လော။ ဗမာအလုပ်သမား၊ လယ်သမားတို့ကကော ၎င်းအဖျက်လက်နက်များ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတွင် ကူညီကြမည်လော။

ပြောက်ကျားစစ်ကို အရင်းရှင်တို့က အလွန်ကြောက်သည်။ ပြောက်ကျားတစ်ယောက်မှ ပြောက်ကျားငါးဆယ်မျှ လောက်အထိသော အင်အားစုကလေးကို အသုံးပြုအသေခံလိုက်ခြင်းအားဖြင့် ဖြူး၊ ဆွာ၊ လယ်ဝေး၊ ပျဉ်းမနား၊ မြစ်ငယ်၊ ဂုတ်ထိပ်ကဲ့သို့သော တံတားကြီးများသည် မျက်စိတမိုတ်အတွင်း သံတိုသံစ ဘဝသို့ ပြောင်းသွားစေနိုင်လေသည်။

ဤသို့အားဖြင့် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ လားရှိုးလမ်းမကြီးသည် အမေရိကန်တို့အတွက် ဘေးအန္တရာယ် များသည်သာမကဘဲ လုံးလုံးပင် အသုံးမဝင်သော လမ်းမကြီး ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် သည်အရေးကို ကြိုတင်မြင်ခဲ့သည့်အတိုင်း အမေရိကန်တို့က ဘန်ကောက်မြို့တော်ကို ပို၍ တန်ဖိုးထားခြင်း ဖြစ်လေသည်။

တရပ်ဗမာလမ်းမကြီးသို့ ရောက်နိုင်ရန်အတွက် ဘန်ကောက်မြို့တော်မှ (၁)ကျိုင်းတုံ၊ လွယ်လင်၊ လားရှိုးလမ်း တစ်လမ်းနှင့် (၂)ဂျပန်ဖောက်လုပ်ခဲ့သော(မယ်စွဲလမ်း)လွယ်ကော်၊ တောင်ကြီး၊ လွယ်လင်၊ လားရှိုးလမ်း တစ်လမ်းဟူ၍ နှစ်လမ်း ဖြစ်သည်။ ၎င်းလမ်းများအသေသည် ကွန်မြူနစ်အန္တရာယ် မရှိသလောက် ကင်းရှင်းနေပြီး တကယ့်လေးလံသော စက်ယန္တရားတပ်ကြီးသည် ၎င်းလမ်းများပေးမှတဆင့် တရပ်နယ်စပ်သို့ထိအောင် ရွေ့လျားချီတက်သွားနိုင်သည်ဟုနယ်ချဲ့သမားတို့က ထင်သည်။

တခုဘဲ အခက်အခဲရှိသည်။ သံလွင်မြစ်ကို ဖြတ်ကူးရန်အတွက် တံတားဆောက်လုပ်ရေး။ တကယ်တော့ သည်ဆောက်လုပ်ရေးလည်း အရင်းရှင်တို့၏စစ်အင်ဂျင်နီယာများအတွက် မခဲယဉ်းချေ။ သူတို့ခဲယဉ်းသည်ကား ပြောက်ကျားတို့၏ရန်ကို ဟန့်တားနိုင်ရေးသာ ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသားလူထုတို့ထံမှ အကူအညီရရှိနိုင်ရေးသာ ဖြစ်သည်။ ရှမ်းကုန်းမြင့်ပေါ်မှာတော့ ပြောက်ကျားတို့၏အန္တရာယ် မပေါ်ပေါက်လာနိုင်ဟု နယ်ချဲ့သမားတို့က မြှော်လင့်သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ဘန်ကောက်မြို့ တော်ကို နယ်ချဲ့သမားတို့က ပို၍ မျက်စေ့ကျခြင်း ဖြစ်လေသည်။

အင်ဒိုချိုင်းနား၊ ဟန့်လင်၊ ကွန်မင်းလမ်းမကြီးနှင့်ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးအတွင်းတုန်းက အသုံးပြုခဲ့သော လီဒိုလမ်းမကြီး၏အကြောင်းခြင်းရာများကို ဆွေးနွေးဖို့ လိုပေလိမ့်ဦးမည်မှာ အမှန်ဖြစ်သော်လည်း ဤဆောင်းပါးတွင် ကျယ်ဝန်းအံ့မည်စိုး၍ ချန်လှပ်ခဲ့သည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ၊ လီဒိုလမ်းမကြီးမှာ အိန္ဒိယအစိုးရတို့နှင့်ပထမသက်ဆိုင်နေခြင်းကို သတိပြုရမည်။ ၎င်းလမ်းအကြောင်း ဆွေးနွေးလျှင် အိန္ဒိယပြည်သူပြည်သားနှင့်၎င်းတို့အစိုးရသဘောထားကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရပေလိမ့်မည်။

ဟန့်လင်၊ ကွန်မင်းလမ်းမကြီးသည်လည်း ဗီယက်နမ်သမ္မတတို့ချီမင်းတို့၏လွတ်မြောက်ပြီးနယ်ပယ်ဒေသကို ဖြတ်သန်းခြင်း ပြုရမည်ဖြစ်ရာ စဉ်းစားဖွယ် မလိုလောက်အောင် နယ်ချဲ့သမားတို့အဖို့ ခက်ခဲလွန်းလှချေသည်။ ယခုအခါ ၎င်းလမ်း မကြီးကို ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ရေးအတွက် အမေရိကန်နယ်ချဲ့သမားတို့က ပြင်သစ်နယ်ချဲ့သမားတို့အား အစွမ်းကုန်ထောက်ပံ့နေကြသည် မဟုတ်ပါလော။ ပြင်သစ်ပေါင်းများစွာတို့၏အသက်ကို ရက်စက်စွာ စတေး၍ တစ်နှစ်လျှင် စစ်စရိတ်ဒေါ်လာငွေ ကုဋေတစ်ရာထိအောင်ပင် အကုန်အကျခံလျက် ရှိနေလေပြီ။

ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့က မြင်သိနိုင်ရပေမည်။ ဘန်ကောက်ကျိုင်းတုံလမ်းကဘဲဖြစ်ဖြစ်၊ ဘန်ကောက်၊ မယ်စွဲ၊ ကရင်နီ လမ်းကဘဲဖြစ်ဖြစ်၊ ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့် ဖြတ်ပြီးမှသာ တရပ်ပြည်၏နောက်ကျောဘက်ကို ဝင်၍ ထိုးနိုင်သည်။ အလုပ်သမား လယ်သမားတို့၏နိုင်ငံတော် ပြည်သူတရပ်ပြည်ကြီးကို ချေမှုန်းနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်ကို

အခြေခံစခန်းကောင်းကြီးအဖြစ် နယ်ချဲ့သမားများက မရှောင်မလွဲ မုချသတ်မှတ်ပေးလိမ့်မည်။ (ဥပမာ - ပထမနှစ် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးအတွင်း နယ်သာလန်နိုင်ငံများ ဓားစာခံဖြစ်ရပုံ)

(၄)

ပြည်သူ့တရားပြည်ကြီး၏စစ်ရာဇဝတ်ကောင်ကြီး ချန်ကေရိုတ်နှင့်အတူ ပင်လယ်ထဲသို့ ဆင်းပြေးခဲ့ရသော ဒေါ်လာအရင်းရှင်နယ်ချဲ့သမားတို့၏ ရှက်ရမ်းရမ်းမူဒဏ်ရာဒဏ်ချက်တို့ကို အရှေ့အာရှတိုက်သားများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ ခံနေကြရပါပြီ။ ဝါရှင်တန်က မည်ကဲ့သို့ပင် ငြင်းဆိုနေသော်လည်း ဗူးပေါ်သလိုပေါ်နေသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့က တွေ့မြင်နိုင်ကြရပေမည်။

တရားပြည်မကြီး၏အပြင်အပသို့ ချန်ကေရိုတ်တို့သည် အစုနှစ်စုခွဲ၍ ထွက်ပြေးကြသည်တွင် တစ်စုမှာ ဖော်မိုဆာ ကျွန်းပေါ်သို့ တက်ရောက်ဖျက်ဆီးမှုကို ပြုနေကြပြီ။ တစ်စုမှာ ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်၏နယ်နိမိတ်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာကာ ရှမ်းကား၍ ပြောနေကြလေသည်။ တရားပြည် အင်ဒိုချိုင်းနားနှင့်ယိုးဒယားနယ်စပ်တစ်လျှောက် ဗမာနယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ ချန်ကေရိုတ်၏ စစ်တပ်များသည် နှစ်သောင်းထက်မနည်း ကျက်စားနေထိုင်လျက် ရှိသည်ကို ခန့်မှန်းနိုင်ပါသည်။

၁၉၅၁ ခုနှစ်အတွင်း ဖုံးဖိ၍ မရလောက်အောင် တစ်ဆက်တည်း ပေါ်ထွက်လာသော သတင်းများမှာ (၁) တရားပြည် မြေများကို ကျိုင်းတုံနယ်အတွင်း၌ ပြည်ထောင်စုတပ်မတော်သားများက လိုက်လံနှိမ်နင်းနေခြင်း။ (၂) တရားပြည်မြေများ ကျိုင်းတုံနှင့်မိုင်းပန်နယ် တောနက်ရာဒေသများတွင် ခိုင်မာစွာ တပ်စွဲလျက် ရှိနေခြင်း။ (၃)၎င်း တရားပြည်မြေများကို ဘန်ကောက်မြို့တွင် နေထိုင်လျက်ရှိသော ချန်ကေရိုတ်၏စစ်မှူးကြီးတစ်ဦးက ညွှန်ကြားအုပ်ချုပ်နေသည်ဆိုခြင်း။ (၄)ယိုးဒယား မိုင်းပန်နယ်စပ်၊ ပုံပါချန်၊ ချိန်ဂရယ်၊ တောင်ကြားဒေသများတွင် တရားပြည်မြေများ ခဲယမ်း မီးကျောက်များကို လက်ခံရရှိနေသည်ဆိုခြင်း။ (၅)မိုင်းပန်နယ်မှ တရားပြည်မြေ ၇ ထောင်သည် သံလွင်အနောက်ဘက်ရှိ ကာလီခေါ်ဒေသကို ဖြတ်၍ သံလွင်မြစ်ဖျားသို့ အမေရိကန်စစ်မှူး(၇)ဦးအုပ်ချုပ်၍ ချီတက်သွားသည်ဆိုခြင်း။ (၆)တရားပြည်မြေများ ယူနန်နယ်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်သည်တွင် တရားပြည်သူ့တပ်မတော်က ပြန်လည်တိုက်ထုတ်လိုက်ရသည်ဆိုခြင်း။ (၇)ကျိုင်းတုံ၊ မောက်မယ်၊ မိုင်းပန်နယ် တောတောင်များပေါ်တွင် အမျိုးအမည် မသိရသော လေယာဉ်ပျံများ ပျံသန်းလျက် ရှိနေသည်ဆိုခြင်း-စသည်တို့ ဖြစ်လေသည်။

၁၉၅၁ နှင့် ၅၂ နှစ်အကူအပြောင်းကာလအတောအတွင်း ထွက်ပေါ်လာပြန်သောသတင်းများမှာ သာ၍ပင် ရင်မအေးနိုင်ဖွယ် ဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့တရားပြည်၏တပ်မတော်သား (၃-သိန်း)သည် ခံစစ်အတွက် ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့် နယ်စပ်တစ်လျှောက် ယူနန်ပြည်နယ်ထဲတွင် တပ်စွဲလျက်ရှိနေသည်ဆိုခြင်းနှင့်ဝါရှင်တန်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော သတင်းတစ်ရပ်မှာ ဗမာအစိုးရက အမေရိကန်အစိုးရအား အမေရိကန်၏ တရားပြည်မြေများကို ဆက်လက်မကူညီရန် မေတ္တာရပ်ခံနေခြင်း စသည်တို့ပင်။

ကိုရီးယားစစ်ပွဲတွင် ၃၈ ဗျဉ်းပြိုင်ကို မဖြတ်သင့်ကြောင်းနှင့်အိန္ဒိယက တရားပြည်သို့ စကားကမ်းလှမ်းနေချိန်တွင် ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်ပေါ်က ထွက်ပေါ်နေသော သတင်းများအရ အမေရိကန်၏ တရားပြည်တပ်များက တရားပြည်၏ နောက်ကျောဘက်မှ အကန့်အသတ်နှင့်ဝင်ရောက်၍ ထိုးစစ်ဆင်လိုက်ဦးမည်လားဟု ကျွန်ုပ်တို့ တွေးထင်ပူပန်ခဲ့ကြဖူးသည် မဟုတ်ပါလော။

ဗမာပြည်ထောင်စုပေါ်တွင် ကြင်နာလေးစားသောအားဖြင့် တရားပြည်မကြီးအတွင်းသို့ အကြိမ်ကြိမ် ဝင်ရောက်နေဦးမည့်အမေရိကန်၏ တရားပြည်မြေများကို တရားပြည်၏ပြည်သူ့တပ်မတော်က ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်၍ မနှိမ်နင်းဘဲ နေချင်နေမည်ဖြစ်ပါသော်လည်း ကောဇာသက္ကရာဇ် ၇၆၃ ခုနှစ်၊ မင်းခေါင်ကြီး - မင်းရဲကျော်စွာ တို့လက်ထက်က မော်တုံ မော်ကယ်စား သားမယားတို့ကို တရားပြည်သည်များ၊ အဝနေပြည်တော်အနီးသို့တိုင်အောင် လာရောက်တောင်းခံခဲ့ကြဖူး သည့် သာဓကကို သတိမပြုဘဲ မနေအပ်ချေ။

ဤသို့သော ဖြစ်ရပ် သံကွင်းဆက်များကို ကျွန်ုပ်တင်ပြနေခြင်းမှာ အစဆိုခဲ့သည့်အတိုင်း ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်၏ အကြောင်းခြင်းရာများသည် ဗမာပြည်ထောင်စုသားအားလုံးကိုသာမက ကမ္ဘာလူတိုင်းအားလည်း အနီးစပ်ဆုံး သက်ဆိုင်စေလျက် သည့်ထက်ပို၍ ခရေစေ့တွင်းသိရှိနေပြီးသူများလည်း အများပင် ရှိပေလိမ့်ဦးမည်။

ဘာကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် သူနာကို မွှေးနံ့သာ လိမ်းခြယ်ထားပြီး အားလုံးကောင်းပါသည်ဟု မုသားဆိုရမှာလဲ?

အာရုအရှေ့တောင်ပိုင်းကို မီးဟုန်းဟုန်းတောက်လောင်စေနိုင်သည့်ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်ပေါ်ရှိ ယမ်းအိုးကြီးသည် အချိန်မရွေး ပေါက်ကွဲနိုင်သည်။ ယမ်းအိုးကြီး၏ စနက်တံသည် ဘန်ကောက်မြို့တော်တွင် ရှိ၍ ဝါရှင်တန်မှ နယ်ချဲ့သမားတို့က ခလုတ်တစ်ချက် နှိပ်လိုက်ရုံနှင့်ကျွန်ုပ်တို့တစ်တွေမှာ သေမင်းချောက်ထဲသို့ ရောက်သွားနိုင်သည်။

စစ်၊ စစ်၊ စစ်။ ဘယ်လူသားကိုမှ ကောင်းကျိုးမပေးနိုင်။ ကျိုး၊ ပဲ့၊ ပင်း၊ ကန်း၊ ဆွံ့၊ အ၊ သားကွဲ မယားတကွနှင့်(ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်း ဘေးအန္တရာယ်နှင့်သာ ရင်ဆိုင်ရမည်။ သည်မကောင်းကျိုးတွေ ပပျောက်အောင် ဘယ်တန်ခိုးရှင်ကမှ မကယ်နိုင်၊ ကယ်နိုင်သည့်အရှင် ကယ်ပါဟု ဆုတောင်းနေကာမျှနှင့် ပပျောက်ကင်းလွတ်နိုင်သည်မဟုတ်။ အကြောင်းခြင်းရာကို စေ့ငုဖွေရှာ၍ လက်သည်တရားခံကို အမြစ်ပါပြုတ်အောင် ဖယ်ရှားပစ်နိုင်မှသာ လိုရာကောင်းကျိုးကို ရရှိနိုင်ပေသည်။

ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် ယမ်းအိုးကြီးတည်ရှိရာ ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်၏အကြောင်းခြင်းရာများကို လေ့လာဆွေးနွေးကြည့်ကြပါစို့။ အနာ၏အရင်းအမြစ်ကို စေ့ငုရှာဖွေကြည့်ကြပါစို့။ တစ်ဦးလျှင် တစ်မျိုးစီ သိကြမည်။ သိကြသည်များကို စုပေါင်းညှိနှိုင်း ဖော်ထုတ်ကြပါစို့။ ကျွန်ုပ်က ဆက်လက်၍ နယ်ချဲ့သမားတို့ ချီတက်မည့်လမ်း ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်းတောင်ကြီး၊ လွယ်လင်လမ်းဆုံဒေသကို ခွ၍ နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်။ ယခုအခါ ပဒေသရာဇ်စနစ်ကို တော်လှန်လျက်ရှိကြသော ပအိုဝ်တောင်သူအမျိုးသားများ၏အကြောင်းခြင်းရာကို တင်ပြဆွေးနွေးပါမည်။

